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Festival Duurzaam Landgraaf

In stappen naar energiezuinig 
wonen en leven in Landgraaf 

Het is bijna zover! Zondag 8 september vindt de tweede editie van het Festival 
Duurzaam Landgraaf plaats op de Rimburgerhoeve. Een festival voor iedereen! We 
willen u inspireren met stands, workshops en lezingen. Maar niet alleen dat, er is ook 
muziek, theater en lekker eten en drinken. Ga met ons op een groene safari; ontdek 
hoe leuk een duurzaam Landgraaf kan zijn. Van 11.00 tot 17.00 is iedereen welkom. 
 
Volg het festival op Facebook en Instagram om op de hoogte te blijven van de het 
programma van de dag.

Misschien hebt u het woord ‘warmtetransitie’ wel eens gehoord. 
Of weet u al dat gemeenten en rijksoverheid allerlei plannen 
hebben om woningen en gebouwen energiezuiniger te maken. 
Maar het kan ook zijn dat dit allemaal nieuw is voor u.

Landelijk hebben we afgesproken dat 
we minder aardgas gaan verbruiken. In 
2050 willen we zelfs geen aardgas meer 
gebruiken voor het verwarmen van 
onze woningen en gebouwen. Het raakt 
namelijk op in Nederland. Ook zorgt het 
voor onveilige situaties in Groningen 
en afhankelijkheid van andere landen. 
En niet alleen dat, het is slecht voor ons 
klimaat. Net zoals in de jaren van de 
overgang naar aardgas, kijken we nu ook 
naar andere manieren van verwarmen, 
koken en douchen.
 
Aan de slag met minder aardgasverbruik
In Landgraaf hebben we daarvoor het 
plan ‘Energiezuinig wonen en leven in 
Landgraaf’ gemaakt. Onze gemeenteraad 
heeft dat plan in december 2023 
goedgekeurd. Het doel is om in 2030 
in Landgraaf 20% minder aardgas te 
gebruiken ten opzichte van 2019. De 
uitvoering van dit plan doen we in stappen. 
We gaan in Landgraaf de komende jaren in 
de hele gemeente (gemeentebreed) en in 
de buurten (buurtgericht) aan de slag. 
 
Informatiebijeenkomsten september 2023 
We starten met de uitvoering van het plan 
in de buurten Waubach (in de wijk Ubach 
over Worms) en Nieuwenhagerheide 
(in de wijk Nieuwenhagen). Elk jaar 
komen er  twee nieuwe buurten aan 
de beurt. Vorig jaar hebben we in 
Waubach en Nieuwenhagerheide al 
informatiebijeenkomsten gehouden 
om het plan ‘Energiezuinig wonen en 
leven in Landgraaf’ toe te lichten. Voor 
de uitvoering van dit plan is speciaal een 
nieuw team gevormd. 

We gaan het gesprek aan
Dat nieuwe team bestaat uit drie 
enthousiaste medewerkers. Eind 
dit jaar gaan ze in Waubach en 
Nieuwenhagerheide met de bewoners 
in gesprek. Als eerste willen ze graag 
weten wat de bewoners al gedaan 
hebben om hun woning te verduurzamen. 
Misschien is de woning al geïsoleerd of 
zijn zonnepanelen geplaatst. Of misschien 
weten de bewoners niet hoe ze hiermee 
kunnen starten.
 
Eigenaren van woningen en gebouwen 
bepalen natuurlijk zelf hóe ze willen 
verduurzamen. Bijvoorbeeld door te isoleren. 

Wethouder Freed Janssen (milieu en 
energietransitie): ‘Deze omschakeling 
naar andere duurzamere keuzes is een 
proces van jaren. Wij ondersteunen 
waar mogelijk, maar bepalen niet welke 
keuzes gemaakt worden. Het is een 
flinke opgave, waarbij we iedereen nodig 
hebben. Van inwoners tot woning- 
corporaties en van netbeheerders tot 
ondernemers.’
 
Waarvoor kunt u bij de gemeente terecht 
en waarvoor bij de WoonWijzerWinkel?
Wij bieden verschillende vormen van 
ondersteuning. Het team dat met de 
bewoners van de buurten in gesprek 
gaat, haalt informatie op. Waar heeft u 
behoefte aan als bewoner? Samen met 
de bewoners van de buurt maken ze 
daarna met die informatie een plan van 
aanpak voor de verduurzaming van de 
woningen en gebouwen. 

Wilt u al advies over het verduurzamen 
van uw woning of gebouw? Dan kunt u 
terecht bij de WoonWijzerWinkel Limburg 
in Kerkrade, hét energieloket voor alle 
Parkstadgemeenten.
 
Regelingen en subsidies
Het uitvoeren van die duurzame 
maatregelen kost geld. Om u daarbij te 
ondersteunen zijn er diverse regelingen 
en subsidies. Voor advies daarover kunt 
u ook terecht bij de WoonWijzerWinkel. 

Maar denk ook eens aan een lening uit ons 
eigen Duurzaam Energie- en Klimaatfonds 
Landgraaf of aan het landelijke 
Warmtefonds. 
 
Kijk op onze website 
landgraaf.nl bij ‘Energie 
en Klimaat > Hoe betaalt 
u duurzame maatregelen’ 
voor meer informatie. 

 facebook.com/duurzaamlandgraaf  instagram.com/festival.duurzaam.landgraaf

Van links naar rechts, Marc, Bjorn, Guy en wethouder Freed Janssen 

Planning buurten

2024 - 2027

2028 - 2030

2031 - e.v.

http://landgraaf.nl
http://facebook.com/duurzaamlandgraaf
http://instagram.com/festival.duurzaam.landgraaf
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Het opwekken van energie met zonnepanelen of -collectoren is volop in het nieuws. 
Is het nog wel de moeite waard om zonnepanelen aan te schaffen? De ‘gouden 
tijden’ lijken voorbij. 

Zonne-energie: 
blijft absoluut de moeite waard

Hoe betaalt u zonnepanelen 
of -collectoren?
De WoonWijzerWinkel Limburg geeft ook 
advies over financiering. En vergeet niet 
het Duurzaam Energie- en Klimaatfonds 
Landgraaf. 
landgraaf.nl/hoe-betaalt-u-
duurzame-maatregelen

Wordt de salderingsregeling wel of niet 
afgeschaft? Duidelijkheid daarover blijft 
nog uit. Daarnaast brengen steeds meer 
energiebedrijven terugleverkosten in 
rekening voor het terug leveren van 
zonne-energie. Door die kosten lijkt 
energie opwekken met zonne-energie 
niet meer de moeite waard.

Wat zijn de voordelen nu nog?
Wethouder Freed Janssen (milieu en 
energietransitie) moedigt inwoners 
aan om zonne-energie te overwegen. 
Ondanks de veranderende voorwaarden 
door de overheid. ‘Het zijn roerige tijden, 
maar zonne-energie blijft ook een 
investering in een betere toekomst voor 
onze kinderen en kleinkinderen. Zonne-
energie zorgt voor de vermindering 
van CO2-uitstoot en dat is beter voor 
het klimaat. We willen een groenere 
toekomst’. 
 

Levensduur tegenover de 
terugverdientijd
Energie opwekken met zonnepanelen 
of -collectoren blijft een winstgevende 
investering. Zonnepanelen hebben 
een levensduur van zo’n 20 à 25 jaar. 
Met het afschaffen van het salderen zal 
de terugverdientijd van de investering 
waarschijnlijk oplopen naar ongeveer 8 
jaar. Wethouder Janssen: ‘Na die tijd is de 
investering dus terugverdiend en leveren 
de zonnepanelen nog tot het einde van 
de levensduur winst op. Dat maakt het 
in ieder geval de moeite waard om na te 
denken over zonne-energie.’ 

Wat willen we graag van u weten?
Landgraaf zet zich in voor duurzaamheid 
en zonne-energie is daar een belangrijk 
onderdeel van. Wethouder Janssen; 
‘We willen graag van u, onze inwoner, 
weten hoe u denkt over zonne-energie. 
Hebt u al zonnepanelen of -collectoren? 

Waarom wel en ook waarom niet? Zijn 
de kosten te hoog of is de woning niet 
geschikt? Helpt u ons mee door de korte 
enquête in te vullen? We 
zijn heel benieuwd naar 
de resultaten. Alvast dank 
daarvoor.’ 
Ga naar de enquête 
Zonne-energie: 
landgraaf.nl/form/enquete-zonne-energie

Opnieuw gebruiken 
van grondstoffen

Via dit project kunnen woningeigenaren 
van A tot Z hulp krijgen. De 
WoonWijzerWinkel maakt een 
energiebespaarplan, vraagt subsidies 
aan, geeft financieel advies en helpt 
met het opvragen van offertes. Deze 
diensten zijn gratis. Daarnaast kunnen 
woningeigenaren een gemeentelijke 
subsidie tot € 4.300,- krijgen voor 
isolerende maatregelen.

Start in 2024
In 2024 start het project met een beperkt 
aantal woningen. De eerste deelnemers 
hebben in juli een uitnodiging ontvangen. 
Vanaf 2025 wordt het project groter 
aangepakt.

Wij hebben hiervoor geld gevraagd 
van de Rijksoverheid via het Nationaal 
Isolatieprogramma. Dit geld mag alleen 
worden besteed aan koopwoningen met 
een WOZ-waarde onder het gemeentelijk 
gemiddelde van € 247.000,- (per 1 januari 
2022) en met een slecht energielabel (D, 
E, F, of G).

In de toekomst wordt het project 
uitgebreid met ondersteuning voor 
doe-het-zelvers en Verenigingen van 
Eigenaren. Het doel is om zoveel mogelijk 
woningen in Landgraaf energiezuinig te 
maken.

Afgelopen maanden hebben we samen met de WoonWijzerWinkel Limburg gewerkt 
aan het Isolatieproject Parkstad. Dit project helpt woningeigenaren hun woning te 
isoleren, zoals spouwmuur-, dak-, vloer- en glasisolatie. Het doel is om energie te 
besparen en de huizen comfortabeler te maken.

Vloerisolatie

Wist u dat we op 1 april van dit jaar in Nederland al alle beschikbare grondstoffen 
voor dit hele jaar verbruikt hebben. Dat wil zeggen dat we dus meer dan drie aardes 
per jaar nodig hebben om te leven zoals we nu leven in ons land. Goed om eens bij 
stil te staan. 

Een ‘circulaire economie’
Daarom willen we in onze gemeente samen met onze inwoners zoeken naar manieren 
om grondstoffen opnieuw te gebruiken; we willen naar een circulaire economie. Volgens 
de zogenaamde ‘R-ladder’ bekijken we hoe we producten en grondstoffen anders 
kunnen gebruiken. De R-ladder is een schema waarmee we kunnen bepalen of we 
bijvoorbeeld een product langer kunnen gebruiken (Repair, Re-use) of bijvoorbeeld 
grondstoffen kunnen hergebruiken (Recycle). 

Een van de voorbeelden van  hergebruik van materialen zien we bij de sloop van 
het oude Mosmuller gebouw in Landgraaf. Het staal uit het gebouw wordt opnieuw 
gebruikt. Alleen samen kunnen we ervoor zorgen dat toekomstige generaties ook fijn op 
onze aarde kunnen leven.

Op het Festival Duurzaam Landgraaf 
zijn diverse zitplekjes gemaakt van 
kringloopspullen!

Isolatieproject 
Parkstad

http://landgraaf.nl/hoe-betaalt-u-duurzame-maatregelen
http://landgraaf.nl/hoe-betaalt-u-duurzame-maatregelen
http://landgraaf.nl/form/enquete-zonne-energie
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Doe mee aan de Regentonnenactie!

ColofonGemeente Landgraaf
Telefoon 14 045
landgraaf. 
6370 AA Landgraaf

Receptie Burgerhoes
Sweelinckplein 1
Openingstijden:
08.30 - 17.00 uur
do 08.30 - 19.00 uur

Burger Inlooppunt
Sweelinckplein 1
Openingstijden:
10.00 - 15.00 uur

Klant Contact Centrum
Sweelinckplein 1 (Burgerhoes)
Openingstijden op afspraak:
08.30 - 17.00 uur en 
do 08.30 - 19.00 uur
Balie ISD BOL:
op afspraak via 045-525 37 47, 
er is geen vrije inloop. 

Vormgeving en druk 
Hamers | Alles voor een sterk merk

Fotografie
Gemeente Landgraaf, Jean Franssen

Tekst en redactie 
Gemeente Landgraaf

Deze krant is een uitgave van gemeente 
Landgraaf. Niets uit deze uitgave mag geheel 
of gedeeltelijk verveelvoudigd, verspreid of 
op enigerlei wijze openbaar gemaakt worden, 
zonder voorafgaande schriftelijke toestemming 
van de gemeente. Aan publicaties in deze krant 
kunnen geen rechten worden ontleend.

Elektrische auto´s zijn nog altijd zeer gewild. Dat is positief, want elektrisch rijden 
zorgt voor een schonere en stillere omgeving en is duurzamer dan rijden op 
benzine of diesel. Dat stimuleren we graag. Vanaf dit jaar tot en met 2028 willen 
we daarom nog eens 125 laadpalen plaatsen in Landgraaf.

Daarbij vragen we de mening van onze inwoners. In oktober starten we met 
een campagne die vier weken duurt waarbij u kunt meedenken over de plekken 
waar de laadpalen moeten komen. We houden u op de hoogte via onze 
communicatiekanalen. 

Ons klimaat wordt extremer; regenbuien worden steeds heftiger en droge periodes 
langduriger. Daarop willen we voorbereid zijn door onze woon- en leefomgeving 
aan te passen. Dat noemen we klimaatadaptatie. In Landgraaf nemen we om 
wateroverlast te beperken allerlei maatregelen.

Wat kunt u allemaal doen?
U kunt als inwoner onder andere gebruik 
maken van de ‘stimuleringsregeling 
afkoppelen’. Daarbij ontvangt u een 
vergoeding wanneer u de regenpijp 
afkoppelt van het riool. Maar we starten 
ook met de gratis ‘Regentonnenactie’. 
Met een regenton vangt u regenwater 
op dat anders in het riool verdwijnt. 
Het regenwater is vervolgens prima te 
gebruiken om borders en potplanten 
water te geven. Dan hoeft u daarvoor 
geen kostbaar drinkwater te gebruiken 
dat steeds schaarser wordt.

Wanneer start de Regentonnenactie?
Op het Festival Duurzaam Landgraaf 
(zondag 8 september op de 
Rimburgerhoeve van 11.00 tot 17.00 uur) 
start de actie die loopt tot en met 22 
september. Dan kunt u zich aanmelden 
voor een gratis regenton. 

Wethouder Bart Smeets (klimaatadaptatie 
en waterhuishouding) is blij met de actie. 
‘De bij ons bekende inwoners die 
wateroverlast hebben gehad, hebben 
als eerste kans op een gratis regenton. 
We hebben 300 regentonnen ingekocht. 
Dus er is genoeg te vergeven. Ik roep 
onze inwoners op; maak er gebruik van! 
Het is een unieke actie waarin we u echt 
ontzorgen.’

Hoe werkt het?
De gemeente levert en installeert de 
regenton op uw terrein. De inhoud van 
de regenton is 227 liter. Hij is voorzien 
van een bijpassende voet, vulautomaat 
en aftapkraan. Op het festival kunt u de 
regenton bekijken en zich aanmelden 
voor de actie. 

De voorwaarden van de Regentonnenactie

Heeft u nog vragen? Stuur dan een mail naar: gemeente@landgraaf.nl en 
vermeld in het onderwerp ‘Regentonnenactie’.

• U moet inwoner zijn van de  
 gemeente Landgraaf en het  
 opgegeven adres ligt in onze  
 gemeente; 
• We kunnen 300 regentonnen 
 weggeven en OP=OP. De  
 aanvragen worden op volgorde  
 van binnenkomst geregistreerd; 
• U meldt zich aan met een  
 aanmeldformulier op het Festival  
 Duurzaam Landgraaf. Schrijft u  
 zich in na het festival, dan kan dat 

 via het aanmeldformulier dat  
 vanaf 9 september te vinden is op  
 onze website.
• Na aanmelding en controle  
 van de gegevens plannen we  
 een afspraak met u in en wordt  
 de regenton door de gemeente  
 geleverd en geïnstalleerd.
• Installatie van de regenton vindt  
 plaats in overleg. De locatie moet  
 toegankelijk zijn voor plaatsing.

Laadpalen voor elektrische 
auto’s in Landgraaf

Reinigingsdiensten Rd4 heeft in Heerlen een groot textielsorteercentrum. Meer 
dan 80 mensen, met een afstand tot de arbeidsmarkt, werken daar iedere dag 
aan het verwerken van grote hoeveelheden oud textiel. Duizenden kilo’s kleding, 
handdoeken, lakens en ander textiel gaan door hun handen. Ze controleren elk stuk 
en leiden het naar de volgende stap in het proces. Soms komen ze ander afval tegen 
tussen het textiel, dat maakt hun werk niet altijd prettig.

Van afval naar grondstoffen of voor hergebruik
Het textiel wordt gesorteerd in meer dan 130 categorieën. Kapotte kleding en textiel 
gaan naar recyclefabrieken, waar ze er isolatiemateriaal of poetsdoeken van maken. 
Kleding die nog goed is, wordt verdeeld over kringloopwinkels of gaat naar arme 
landen, zoals Afrika.

Niets gaat verloren. Uw oude jeans krijgt zo een tweede leven. Dit bespaart 
grondstoffen en vermindert afval. Gooi textiel dus niet bij het restafval, maar lever 
het apart in. Bijvoorbeeld via de BEST-tas, die Rd4 zes keer per jaar gratis op haalt.

Statuten, projecten en communicatie
De werkgroep Statuten is aan de slag gegaan met statuten die perfect passen bij de 
doelen en ambities van Duurzame Landgraafse Energie. Een hele klus, maar ze zijn nu 
klaar en liggen bij de notaris.

De werkgroep Techniek buigt zich over mogelijke projecten voor het opwekken van 
duurzame energie. Het eerste project is een kleinschalig zonne-energie project op een 
beschikbaar dak van de gemeente. Hierbij kijkt de groep naar de haalbaarheid en de 
betrouwbaarheid van de installatie.

Het is belangrijk dat Duurzame Landgraafse Energie een gezicht krijgt. De werkgroep 
Communicatie werkt aan de ontwikkeling van een logo en communicatiemiddelen zoals 
folders, banners en de website.

Kick-off tijdens het Festival Duurzaam Landgraaf
De energiecoöperatie Duurzame Landgraafse Energie gaat na een jaar hard 
werken officieel van start. Het geschiktste moment om dit te doen, is het Festival 
Duurzaam Landgraaf. Duurzame Landgraafse Energie zal zich op 8 september in de 
Rimburgerhoeve voor het eerst presenteren. Tijdens dit evenement kunt u kennis 
maken met de coöperatie en de mensen achter de coöperatie. Laat u verrassen door de 
mogelijkheden van een energiecoöperatie!

Maak kennis met energiecoöperatie 
Duurzame Landgraafse Energie
De energiecoöperatie Duurzame Landgraafse Energie is bijna een feit. 
Binnenkort gaat de coöperatie officieel van start. In de afgelopen tijd zijn 
het oprichtingsbestuur en een drietal werkgroepen gevormd. De werkgroep 
Statuten, de werkgroep Communicatie en de werkgroep Techniek.

Het tweede leven van kleding
Sokken met gaten, vale shirts of versleten jeans verdwijnen vaak in de grijze container. 
Dit restafval wordt verbrand, waardoor waardevolle grondstoffen verloren gaan.

Op het Festival Duurzaam Landgraaf is 
een ‘kledingruilplek’ én een modeshow 
met kleding van Rd4!

mailto:gemeente@landgraaf.nl


GEMEENTE
RAAD

‘Namens VVD Landgraaf ben ik burgercommissielid in 
de commissie Ruimtelijke Ontwikkeling en Economie. 
Het is een leuke, uitdagende en interessante rol. In de 
commissie discussiëren we over raadsvoorstellen. Zo 
kan ik beslissingen beïnvloeden die direct de kwaliteit 
van leven en wonen in Landgraaf verbeteren. 

Je kunt hierbij denken aan projecten zoals de 
herontwikkeling van de diverse wijken en buurten 
binnen onze gemeente. Ik ben dankbaar om namens 
de inwoners van Landgraaf te werken aan een 
omgeving waar mensen zich thuis en veilig voelen. 
Ik zet me in voor een sterke verbinding in onze 
gemeenschap en een bloeiend verenigingsleven.’

'Sinds twee jaar ben ik burgercommissielid voor de GBBL. 
Hiervoor was ik twee jaar raadslid voor dezelfde partij. Als 
raadslid was ik direct betrokken bij de besluitvorming. Als 
commissielid kan ik hierin ook mijn steentje bijdragen. 
Vooral als het gaat over de grotere vraagstukken 
van deze tijd. Denk aan de energietransitie of de 
woningbouwproblematiek. De raad moet op korte termijn 
belangrijke beslissingen rondom deze onderwerpen 
nemen.

Ik heb veel ervaring in de bouwwereld. De energietransitie 
en woningbouw zijn daarom kwesties waar ik mij veel 
mee bezighoud. Ik verdiep me hier graag in. Hopelijk 
leidt dat ertoe dat mijn fractie, mede door mijn inbreng, 
uiteindelijk weloverwogen beslissingen kan nemen.'

‘Mijn interesse in de politiek is altijd aanwezig geweest. 
Sinds februari dit jaar ben ik burgercommissielid. Ik 
vind het fijn om mij op de achtergrond in te zetten voor 
de inwoners van Landgraaf. Ik ben met verschillende 
dossiers bezig en ga ik regelmatig op werkbezoek. Zorg 
is daarbij een thema dat altijd mijn aandacht heeft. 

Ik ben moeder van twee zoons. Twee jaar geleden 
is mijn oudste zoon overleden aan een chronische 
ziekte. Hij heeft lange tijd veel zorg nodig gehad. 
Vanuit mijn zorghart vind ik dat je medemensen altijd 
moet behandelen zoals je zelf behandeld wil worden. 
Luister, zorg en help waar het kan. Dat probeer ik als 
burgercommissielid ook voor onze inwoners te doen.’

Patrick Verboeket,
burgercommissielid 
voor VVD Landgraaf:

Raadscommissies:
het adviesorgaan van de raad
Voordat de gemeenteraad een beslissing neemt, worden de meeste onderwerpen 
eerst besproken in een raadscommissievergadering. Een commissie adviseert de 
raad over beslissingen die de gemeenteraad moet nemen.

Midden in Landgraaf

Wil
van Oosteroom
OPL

‘Op deze markante plek in Landgraaf-
Noord staat dit gebouw. De eerste 
steen is gelegd in september 
1972. Van meet af aan heeft De 
Residentie een belangrijk plaats 
in m’n leven ingenomen. Vijf jaar 
mocht ik het secretariaat van de 
Stichting gemeenschapshuis De 
Residentie bestieren. Wekelijks 
was ik er te vinden. Bovendien 
kwam ik ruim twintig jaar in De 
Residentie met carnavalsvereniging 
De Böschpiete. Vanaf 1997 ook met 
Belangenvereniging D’r Bösch, 
waarvan ik medeoprichter ben. 

Daarnaast kwam ik als medeoprichter 
van de oudervereniging van de 
toenmalige Bernadetteschool 
in De Residentie. Sinds 2008 
ben ik betrokken bij het 
Huiskamerproject Residentie. 
Nog steeds ben ik hiervoor 
iedere donderdag actief als 
vrijwilliger. In 1990 werd de 
politieke partij ‘Abdissenbosch 
2000’ in De Residentie 
opgericht. Al met al ben ik 52 
jaar verbonden met deze parel 
voor Abdissenbosch, Namiddagsche 
Driessen en Parkheide.’

Voor de rubriek Midden in Landgraaf vragen we raadsleden naar hun favoriete 
plek binnen de gemeente. OPL-raadslid Wil van Oosteroom vertelt waarom hij 
vaak bij De Residentie komt:

In de raadscommissies zitten 
raadsleden en burgercommissieleden. 
Raadsleden worden gekozen tijdens 
de gemeenteraadsverkiezingen. 
Burgercommissieleden worden 
voorgedragen door hun fracties 
en benoemd door de raad. In de 
raadscommissie werken raads- en 
burgercommissieleden samen om 
kwesties grondig te bestuderen. Ze 
luisteren naar betrokken partijen, 
stellen vragen en geven advies aan de 
gemeenteraad.

Niet stemmen
Tijdens commissievergaderingen 
wordt niet gestemd, dat doet 
de gemeenteraad tijdens 
de raadsvergadering. Een 
commissievergadering gaat vooraf 
aan een raadsvergadering. Tijdens 
een commissievergadering bespreken 
de raads- en burgercommissieleden 
de stukken om er een mening over 
te vormen. De raadscommissie 
brengt dan een advies uit aan de 
gemeenteraad.

 
Hamer- of bespreekstuk
Onderwerpen waarover de 
burgercommissieleden het al eens 
zijn, worden daarna als ‘hamerstuk’ 
op de agenda van de volgende 
raadsvergadering gezet. Onderwerpen 
waarover de raad verder met elkaar in 
debat wil, komen als ‘bespreekstuk’ op 
de agenda.

Inspreken
Ook u kunt uw mening over een bepaald 
onderwerp delen met een commissie. Er 
is namelijk de mogelijkheid om tijdens 
de raadscommissievergadering in te 
spreken over onderwerpen die op de 
agenda staan. Als u wilt inspreken moet 
u zich van tevoren aanmelden bij de 
griffie via griffie@landgraaf.nl.

3 burgercommissieleden vertellen over hun rol: 

Jo Smeets,
burgercommissielid 
voor de GBBL:

Lizette de Waal,
burgercommissielid 
voor de PVV:


